

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា

BBI0100

សម្ភាសន៍ជាមួយឈ្មោះ ទេព ធឿន ភេទប្រុស អាយុ៥៧ឆ្នាំ

មុខងារជំនាន់ខ្មែរក្រហម: យោធា

ស្រុកំណើតនៅភូមិតករ ឃុំតករ ស្រុកក្រចេះ ខេត្តក្រចេះ

រស់នៅភូមិសាស្តា ឃុំសាស្តា ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង

ថ្ងៃទី២១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១១

សម្ភាសន៍ដោយ: ស សេនីកា

០០:៤៧:២៥

២២ទំព័រ

សេនីកា : អីចឹងជាដំបូងខ្ញុំរំលឹកបច្ចុប្បន្នទៀតខ្ញុំឈ្មោះ សេនីកា ខ្ញុំធ្វើការខាងមជ្ឈមណ្ឌលឯកសារ
កម្ពុជា ហើយខ្ញុំអ្នកស្រុកបាត់ដំបងនេះទេអ្នកស្រុកឯកភ្នំ ហើយមកនេះគោលបំណង
របស់ខ្ញុំគឺចង់សម្ភាសន៍ពីរឿងរ៉ាវរបស់ពួកគេ តាំងពីនៅក្នុងរហូតដល់សម័យសង្គ្រាម
ហើយរហូតដល់បច្ចុប្បន្នហ្នឹង តើពួកជួបប្រទះនូវបទពិសោធន៍អ្វីខ្លះ ហើយជួបការលំបាក
យ៉ាងម៉េចខ្លះ ហើយបន្ទាប់មកទៀតដំណាក់កាលៗមានរដ្ឋប្រហារលន់ នល់ បន្ទាប់មក
ទៀតសម័យខ្មែរ ក្រហម៧៥ដល់៧៧ហ្នឹង ។ អីចឹងជាដំបូងចង់ឲ្យពួកជួបប្រទះ អាចចាំ
បានប៉ុណ្ណយកប៉ុន ហ្នឹងសិន បន្ទាប់មកចាំខ្ញុំសួរពួបន្ថែមទៀត?

ធឿន : បាទ! ខ្ញុំឈ្មោះ ទេព ធឿន មានភូមិកំណើតនៅភូមិតករ ឃុំតករ ស្រុកក្រចេះ
ខេត្តក្រចេះ ។ ខ្ញុំមានបងប្អូន១១នាក់ ប៉ុន្តែទុកមួយស្លាប់អស់ហើយ ហើយខ្ញុំនៅពី
ក្មេងខ្ញុំរៀននៅសាលាបឋមសិក្សាតករ បន្ទាប់មករៀននៅវិទ្យាល័យក្រចេះ វិទ្យាល័យ
ព្រះកុសមៈក្រចេះ រៀនបានដល់ថ្នាក់ទី៤ពីដើម មកទល់សម័យឆ្នាំ៧០ដល់រដ្ឋប្រហារ
ក៏ឈប់រៀនតាំងពីហ្នឹងមក ដល់ឈប់រៀនទៅក៏នៅធ្វើស្រែ ។ របររកស៊ីកាលហ្នឹងមាន
តែធ្វើស្រែចំការជាមួយទុំពុកមួយហ្នឹង ហើយបានដល់ឆ្នាំ៧៤ៗ ក៏បានគេរើសជា
សម័យនេះយើងសម័យសែនខ្មែរក្រហមហ្នឹង ៧៤គេរើសជាកងចល័ត កងចល័តខ្ញុំក៏ចូល
ក្នុងកងចល័តឆ្នាំ៧៤ហ្នឹង ហើយបានធ្វើការរហូតទៅដល់ កងចល័តនៅបាត់ដំបងឆ្នាំបាន
មកនៅដាក់ដង្កែស្រុកក្រចេះ ហើយនៅបាន១ឆ្នាំ២ឆ្នាំមកបុរសឆ្នាំ៧៨ហ្នឹង គេដកខ្ញុំមក
ហៅថា កងចល័តទៀត កងចល័តៗបង្កបង្កើនដល់ជំនាន់នោះ បាទ! នៅកងចល័តរហូត
បានរៀនណាមួយឆ្នាំ៧៧ ។ ហើយឆ្នាំ៧៧ហ្នឹងក៏ទៅរស់នៅជាមួយអង្គភាពកងទ័ព

ខេត្តក្រចេះ ទៅអង្គភាពកងទ័ពខេត្តក្រចេះនៅតាមព្រៃព្រំប្រទល់ខេត្តក្រចេះ មណ្ឌល
ភីរី ព្រំប្រទល់ខេត្តស្ទឹងត្រែងអាហ្នឹងក្នុងព្រៃហើយ កាលជំនាន់៧៧៧ ក្រោយពីរៀត
ណាមចូលមកវានៅក្នុងព្រៃ រស់នៅក្នុងព្រៃហ្នឹងជាយូរឆ្នាំដែរ បានឆ្នាំ៨១ក៏ខាងលើ
តម្រូវឲ្យអង្គភាពកងទ័ពខេត្តក្រចេះហ្នឹង មកនៅតាមខាងលិចទន្លេជួរភ្នំដងរែក... អាហ្នឹង
ឆ្នាំ៨១ខ្ញុំឆ្លងទន្លេមកនៅខាងភ្នំដងរែកឆ្នាំ៨១ ហ្នឹងដើរដេកក្នុងព្រៃៗរហូត អត់មានភូមិ
ករអីទេកាលហ្នឹងរស់តែក្នុងព្រៃ ហើយបានដល់ឆ្នាំ៨៤ខាងតម្រូវឲ្យខ្ញុំមកខាងជួរភ្នំ
ក្រវាញ ក៏នៅតាមព្រៃដែរ មិនទាន់មានភូមិករអីដូចឥឡូវនេះទេ ហើយបានឆ្នាំ៨៧ ខ្ញុំ
មកនៅប៉ែលិចបានជា៨១ឆ្នាំ បានឆ្នាំ៨៧ខ្ញុំមកនៅខាងមួយយើងនេះខាងកើត នៅបាន
ប៉ុន្មានដល់ឆ្នាំ៨៦ បានមានការផ្តាច់ខ្លួន បានមករស់លើទឹកដីនេះរហូតដល់ឥឡូវនេះ មាន
ភូមិករ មានផ្ទះសំបែង មានដីបំបែកបង្កើនផល ហ្នឹងប្រវត្តិសង្ខេបៗខ្លីពីមុនខ្ញុំរៀប
រាប់ប៉ុន្មាន ។

សេនីយ៍ : បាទ! អីចឹងខ្ញុំសួរបញ្ជាក់បន្ថែមទៀត មុននឹងសម្ភាសន៍ ខ្ញុំប្រាប់ពីគោលបំណងរបស់ខ្ញុំ
យកឯកសារនេះទៅចងក្រងជាឯកសារ ជាប្រវត្តិសាស្ត្រឲ្យក្មេងៗជំនាន់ក្រោយបាន
រៀនសូត្រ និងប្រើប្រាស់ដូចជា សរសេរចុះក្នុងទស្សនវដ្តវិស្វកម្មការពិភពខាងកន្លែងខ្ញុំ
ពួកអត់ដឹងទេ?

ឆ្លើយ : បាទ!

សេនីយ៍ : មិញស្រុកកំណើតរបស់ពូនៅភូមិកករ ឃុំកករ ស្រុកក្រចេះ ខេត្តក្រចេះ?

ឆ្លើយ : បាទ! ស្រុកក្រចេះ ខេត្តក្រចេះ ។

សេនីយ៍ : បច្ចុប្បន្ននៅក្នុងភូមិអីកេត?

ឆ្លើយ : យើងនេះភូមិសាស្តា ឃុំសាស្តា ស្រុកសំពៅលូន ខេត្តបាត់ដំបង ។

សេនីយ៍ : ឪពុកឈ្មោះអី?

ឆ្លើយ : ឪពុកខ្ញុំឈ្មោះ ទេព កើត ។

សេនីយ៍ : កាត់ស្លាប់ហើយឬនៅ?

ឆ្លើយ : ស្លាប់ហើយ ។

សេនីយ៍ : ស្លាប់ដោយសារអីដែរកាលហ្នឹង?

ឆ្លើយ : ស្លាប់នៅរបបខ្មែរក្រហម សម័យ៣ឆ្នាំ ។

សេនីយ៍ : ម៉េចបានកាត់ស្លាប់កាលហ្នឹង?

ធើរ្យៈ : កាលប្បីន្តគេចោទកាត់ពិការស្តីៗ គេមិនដឹង កាលប្បីន្តខ្ញុំចេញពីកាត់ដុតហើយ ។
 សេនីកា : ចុះមើលបានពូជីន្តថាកាត់ស្លាប់?
 ធើរ្យៈ : ចុះយើងមកដល់បានជួបជុំបងប្អូន និយាយប្រាប់ ។
 សេនីកា : មានបងប្អូនប្រាប់ថាស្លាប់ដោយសារអីគេកាលប្បីន្ត?
 ធើរ្យៈ : កាលប្បីន្តគេចាប់យកទៅដល់មណ្ឌលឃុំឃាំង គេថាស្លាប់ មិនដឹងស្លាប់ដោយរបៀប
 មើលទេមិនដឹង ។
 សេនីកា : អ្វី!អ្នកណាគេអ្នកប្រាប់ បងប្អូនប្បីន្តឈ្មោះអី?
 ធើរ្យៈ : ភូមិករប្បីន្តដឹងទាំងអស់ប្បីន្ត ។
 សេនីកា : ឪពុកពូកាលពីដើមកាត់ធ្វើអីដែរ?
 ធើរ្យៈ : កាលពីដើមធ្វើជាក្រុមគ្រឿងនៅសាលាឯកជនចិនទេ កាត់មានធ្វើទាហានក្នុងក្របខ័ណ្ឌ
 រាជការទេ សាលាក្របខ័ណ្ឌឯកជនចិន ។
 សេនីកា : បាទ!នៅក្រចេះប្បីន្តពូ?
 ធើរ្យៈ : បាទ! នៅក្រចេះ ។
 សេនីកា : សាលាចិនប្បីន្តឈ្មោះអីគេ?
 ធើរ្យៈ : សាលាឯកជនចិនចិនហ្ន៎ គេដាក់សាលាឯកជន ពីមុនមានសាលាចិន មានសាលា
 ខ្មែរ ។
 សេនីកា : កាលប្បីន្តគេចាប់នៅឆ្នាំ៧០ ប៉ុន្មានពូ គេចាប់ប្បីន្ត?
 ធើរ្យៈ : ឆ្នាំ៧៨ ។
 សេនីកា : អ្វី!ពេលដែលគេចោទសោ ភីម អីហើយប្បីន្តពូ?
 ធើរ្យៈ : បាទ!
 សេនីកា : ចុះម្តាយឈ្មោះអីពូ?
 ធើរ្យៈ : ម្តាយឈ្មោះ កាត់ ធើម ។
 សេនីកា : កាត់នៅរស់ឬក៏ស្លាប់ហើយ?
 ធើរ្យៈ : ស្លាប់ហើយ ។
 សេនីកា : ស្លាប់ជាមួយគ្នាប្បីន្តឬក៏?
 ធើរ្យៈ : អត់ទេ ស្លាប់ក្រោយមក ស្លាប់ក្នុងអំឡុងពេល ។
 សេនីកា : ៨០ ជាងឬ៩០ ជាង?

ឆៀន : ដូចៗ ជាងហើយ ៧៧-៧៨ហើយ ខ្ញុំមិនដែលបានជួបមុខប៉ុនក្នុងកំឡុងពេលប៉ុន ហ្នឹង ។

សេនីកា : បងប្អូន១១ នាក់ហ្នឹងស្រីប៉ុន្មាន ប្រុសប៉ុន្មានពូ?

ឆៀន : ប្រុស៦ នាក់ ស្រី៥ នាក់ ។

សេនីកា : កាលហ្នឹងគាត់មានស្លាប់នៅក្នុងសម័យប៉ុល ពតទេ?

ឆៀន : អត់ទេ នៅរស់ទាំងអស់ ។

សេនីកា : កាលហ្នឹងគាត់នៅជាមួយពូដែរ ឬនៅបែកគ្នាបងប្អូនពូ?

ឆៀន : នៅបែកគ្នា កាលហ្នឹងមិនដែលនៅជុំគ្នា កាលជំនាន់ពាណិជ្ជកម្ម នៅតាមអង្គភាពរៀងៗខ្លួន ។ មិនដែលនៅជុំគ្នាទេ ឪពុកនៅតែឪពុក បងនៅបង ។

សេនីកា : បាទ! មិញពូថាពូចូលរៀនសំរាប់អាយុប៉ុន្មានឆ្នាំពូ?

ឆៀន : ខ្ញុំរៀនៗ សំរាប់កុមារ រៀនកាលនៅក្មេង ។

សេនីកា : រៀនបានថ្នាក់ទី៤ ?

ឆៀន : បាទ!

សេនីកា : នៅសាលាបឋមសិក្សាអីគេមិញ?

ឆៀន : អើ! ខ្ញុំថ្នាក់ទី៤ហ្នឹង គឺថាចូលមកនៅរដ្ឋប្រហារហើយ ថ្នាក់ទី៤ ពីដើមហ្នឹង ។

សេនីកា : ថ្នាក់ទី៤ ចូលវិទ្យាល័យហើយ?

ឆៀន : បាទ! វិទ្យាល័យ ។ វិទ្យាល័យយកថ្នាក់ទី៦ ធ្វើវិទ្យាល័យ ថ្នាក់ទី៦ បានទី៥ ទី៤ ។ ថ្នាក់ទី ៤ រៀនបានតែប៉ុន្មានឆ្នាំ រដ្ឋប្រហារឆ្នាំ៧០ ហើយ ។

សេនីកា : បាទ! វិទ្យាល័យឈ្មោះអីគេពូកាលហ្នឹង?

ឆៀន : ព្រះកុសមៈ ក្រចេះ តែឥឡូវមិនដឹងដាក់ឈ្មោះអីគេទេ មិនដែលដឹង ។

សេនីកា : ម៉េចបានឈប់រៀនពូ?

ឆៀន : ពេលហ្នឹងរដ្ឋប្រហារៗ វាច្របូកច្របល់ មានសាលាណាមួយទៀត ថ្នាក់រៀនឈប់រៀន ទាំងអស់ ។ សាលានៅក្នុងតំបន់ដោះហ្នឹងគឺថាបិទទាំងអស់ អត់មានសាលារៀនទេ ។

សេនីកា : ឈប់រៀនឆ្នាំ៧០ រដ្ឋប្រហារ ។ ដល់ពេលរដ្ឋប្រហារហើយពូទៅណាទៀត?

ឆៀន : រដ្ឋប្រហារហើយវាក្រោយឆ្នាំ៧០ ។ ក្នុងពេល៧០ - ៧១ ហ្នឹងខ្ញុំនៅធ្វើស្រែចំការ ជាមួយឪពុកម្តាយហ្នឹង ។

សេនីកា : អីចឹងដល់១៧៧៣ ហ្នឹងពូនៅធ្វើ?

ឆ្លើយ : ដល់៧៤១ ខាងហ្នឹងគេរើសៗ ជាកងចល័តចូលជាអង្គភាព ចូលអង្គភាពអាហ្នឹងដាច់ចេញ ពីក្រុមគ្រួសារហើយ ។

សេនីកា : ដល់ឆ្នាំ៧៤ អ្នកណាគេអ្នកជ្រើសតាំងពូជធ្វើកងទ័ព?

ឆ្លើយ : អត់មានរើសតាំងជាកងទ័ពទេ កាលហ្នឹងរើសជាកងចល័តទេ កងចល័តសម្រាប់បង្ក បង្កើនផល ។

សេនីកា : អ្នកណាគេអ្នករើសពូ កាលហ្នឹង ប្រធានភូមិប្រមូលប្តូរម៉េច?

ឆ្លើយ : បាទ! អាហ្នឹងប្រធានភូមិគេចាត់តាំងជាក្រុម ខុសមាថា មួយក្រុមៗ ត្រូវក្រុមណាចូល ជាកងចល័ត ក្រុមណាចូលទៅអង្គភាព ។ កងចល័តហ្នឹងគេហៅថា កងបង្កបង្កើនផល ។

សេនីកា : ប្រធានភូមិហ្នឹងពូមិនចាំឈ្មោះតាត់ទេ?

ឆ្លើយ : ភ្លេចអស់ហើយយូរហើយ ។

សេនីកា : នៅពេលធ្វើកងចល័តហ្នឹងនៅបាទឆ្នាំ ហើយគេឲ្យធ្វើអីខ្លះការងារកងចល័តហ្នឹងពូ?

ឆ្លើយ : កងចល័តមានតែធ្វើស្រែចំការ ។

សេនីកា : រហូតបាទឆ្នាំបាទឈប់ឆ្នាំ៧៦ ?

ឆ្លើយ : ៧៥ ហ្នឹងជ័យជំនះ១៧ មេសា ។

សេនីកា : អីចឹងពី៤២ មកដល់៧៥ អីចឹង?

ឆ្លើយ : បាទ! បាទជាន់១ ឆ្នាំ ។

សេនីកា : កាលពេលរំដោះ?

ឆ្លើយ : រំដោះឆ្នាំ៧៥ គេឲ្យខ្ញុំកាន់ មិនមែនជាប្រធានគេទេ ជាសមាជិកកាន់កន្លែងដុតដុតស្រុក ក្រចេះហ្នឹង នៅក្នុងមន្ទីរដុតដុតស្រុកក្រចេះ ។

សេនីកា : អីចឹងខ្ញុំបកក្រោយបន្តិចពូ កន្លែងកងចល័តមិញគេរើសម៉ាកងចល័តមានគ្នាប៉ុន្មាន នាក់ពូ?

ឆ្លើយ : កងចល័តហ្នឹងគេរើសច្រើនណាស់ ខុសមាថា គេជ្រើសរើសតាមឃុំហ្នឹងហ្នឹង ដូចជាឃុំ គេជ្រើសរើសជាន់១០ នាក់ ជាន់១០ នាក់យកមកធ្វើជាអង្គភាពមួយ ។

សេនីកា : ចុះប៉ុន្មានឃុំទៅ គេជ្រើសរើសគ្រប់ឃុំ?

ឆ្លើយ : រើសគ្រប់ឃុំគ្រប់ស្រុកកាលហ្នឹង ។

សេនីកា : កាលហ្នឹងមានប៉ុន្មានឃុំ?

ធឿន : ស្រុកក្រចេះកាលប្តឹងមានប៉ុន្មានឃុំទេ ដូចជា៧-៨ឃុំ ចាំមិនបានទេជំនាន់ប្តឹងឃុំវា ច្រើនដែរ ។

សេនីកា : បាទ! ដែលពេលរើសមាំឃុំ១០ នាក់អីចឹង បញ្ចូលគ្នាបានទៅជាមាំអង្គភាពមួយ?

ធឿន : បាទ! បានអង្គភាពមួយ ។

សេនីកា : ហើយអត់ដឹងថាអ្នកណាគេអ្នកកាន់អង្គភាពប្តឹងទេ?

ធឿន : ភ្លេចឈ្មោះគាត់ហើយ យូរហើយ ។

សេនីកា : ចុះអនុប្រធានអី?

ធឿន : អត់ចាំទេ យូរហើយ ។

សេនីកា : ចុះអ្នកនៅក្នុងកងមួយៗ មានចាំខ្លះទេ?

ធឿន : ច្រើនគ្នាទៅភ្លេចភ្លាំងអស់ហើយ វាលែងនឹកនាប្រវត្តិប្តឹង ។

សេនីកា : នៅក្នុងមន្ទីរផ្គត់ផ្គង់ខាងកសិកម្មពូ?

ធឿន : ផ្គត់ផ្គង់ខាងទ្រព្យរបស់ដែលចែក របស់ណាដែលដឹកយកចេញពីទីក្រុងអីចឹងទៅ ។

សេនីកា : ដូចជាភស្តុភារក៏ម៉េច?

ធឿន : អាប្តឹងដូចជាភស្តុភារប្តឹង សម្រាប់ផ្គត់ផ្គង់របស់សំភារៈ ស្តីបារឆ្នាំដីនៅតាម សហករណ៍ កាលជំនាន់ប្តឹងគេថា កាលពីដោះភ្នំពេញហើយគេដឹកជ័យភ័ណ្ណ របស់ របរចេញពីភ្នំពេញទៅចែកទៅតាមសហករណ៍ ហើយនេះគ្រាន់តែមានភ្នំនាទីជាសមា ជិកគេទេ ខាងក្រោមគេឲ្យយើងជួយចែកចាយទ្រព្យរបស់ប្តឹង ព្រោះយើងចេះលេខ ចេះអាគារកម្ម ។

សេនីកា : អាប្តឹងនៅខេត្តពូ?

ធឿន : នៅស្រុក ។

សេនីកា : នៅពេលប្តឹងគេប្រមូលរបស់របរប្តឹងមកទុកដូចនៅកន្លែង?

ធឿន : អត់ទេ! គេថាគេតាមបណ្តាញគេទប់មាថា តំបន់គេចែកមកស្រុក ហើយដល់ស្រុកចែក ទៅតាមឃុំ ឃុំគេចែកទៅតាមសហករណ៍បន្តទៀត ។ ទប់មាថា មានរបស់អីបើកមកពី ណាអីចឹង តំបន់គេចែកមកស្រុក ហើយស្រុកគេមានភ្នំនាទីចែកទៅតាមឃុំ បាទឃុំគេ បែងចែកមកតាមសហករណ៍ទៀត ។

សេនីកា : បាទ! កាលប្តឹងគេចែកមានរបស់របរអីខ្លះពូ?

ធឿន : របស់របរមានដូចជា ក្រណាត់ មានជាបាន មានឆ្នាំង របស់របរប្រើប្រាស់តាម សហករណ៍ហ្នឹង របៀបប្រជាជនកាលហ្នឹងដូចជា មានតែប៉ុនហ្នឹងឯង អត់មានអី ។

សេនីកា : ចុះប្រធានតំបន់មានចាំឈ្មោះអីទេ?

ធឿន : ប្រធានតំបន់ឈ្មោះ យី ហើយក្រោយមកបានមួយភ្នែកៗស្ទាបអស់ហើយ ។

សេនីកា : ចុះប្រធាននៅស្រុកលោកពូឈ្មោះអី?

ធឿន : ឈ្មោះ លន គាត់ស្ទាបដែរគេយកទៅសម្លាប់ដែរ ។

សេនីកា : ហើយអនុប្រធានមានចាំទេ បន្ទាប់ពីលន មក?

ធឿន : បន្ទាប់ពីលន មកកាលហ្នឹងមាន លុយ នៅជាប់កន្លែងមន្ទីរហ្នឹង ។ មានប្រធានសេដ្ឋកិច្ច ផ្សេង ប៉ុន្តែដល់នេះក៏ថាកន្លែងមន្ទីរផ្គត់ផ្គង់មានតែឈ្មោះ ឡុយ ហ្នឹង ។

សេនីកា : ហ្នឹងនៅមន្ទីរសេដ្ឋកិច្ចហ្នឹង?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : ប៉ុន្តែនៅខាងផ្គត់ផ្គង់?

ធឿន : ផ្គត់ផ្គង់ ។

សេនីកា : មន្ទីរសេដ្ឋកិច្ចប្រធានឈ្មោះអីគេពូ?

ធឿន : ម៉ាំដំនាន់ហ្នឹងវាមានឈ្មោះ រ៉ត ឥឡូវស្ទាបដែរអស់ហើយ ។

សេនីកា : ហើយនៅខាងមន្ទីរសេដ្ឋកិច្ចទាំងអស់ហ្នឹង ខាងផ្គត់ផ្គង់មានគ្នាប្រហែលប៉ុន្មាននាក់ដែរពូ?

ធឿន : កាលហ្នឹងដូចជាអង្គការមានច្រើនដែរ អង្គការផ្គត់ផ្គង់មានគ្នាប្រហែលជា ៣០ - ៤០ នាក់ ។

សេនីកា : ហ្នឹងតែអង្គការផ្គត់ផ្គង់មួយទេ?

ធឿន : បាទ! មន្ទីរផ្គត់ផ្គង់មានគ្នា ៣០ - ៤០ នាក់ហ្នឹង ហើយមានបែងចែកតាមផ្នែកៗទៀត ។

សេនីកា : មានផ្នែកអីខ្លះ?

ធឿន : មន្ទីរផ្គត់ផ្គង់មានផ្នែកចែកចាយរបស់របរ ផ្នែកបង្កបង្កើនផល មានច្រើនផ្នែកទៀត ។

សេនីកា : ចុះផ្នែកទៅរកគ្រឹះសាច់អី?

ធឿន : អាហ្នឹងមានមន្ទីរនេសាទគេផ្សេងទៀត ។

សេនីកា : អ្វី! មន្ទីរនេសាទផ្សេងទេ?

ធឿន : បាទ! វានៅក្នុងផ្គត់ផ្គង់ដែរ នេសាទយកមកចែកដល់នេះយកមកផ្គត់ផ្គង់ ចែកទៅតាម មន្ទីរទេព្យទៅតាមសហករណ៍ផ្សេងៗ ពេលណាដែលយើងរកគ្រឹះអីបានច្រើនអីចឹង ។

សេនីកា : បាទ! អីចឹងពូនៅក្នុងមន្ទីរជួសជុលភ្នែក បានប៉ុន្មានឆ្នាំដែរ?

ធឿន : ខ្ញុំនៅបានប្រហែលជិត២-៣ឆ្នាំ មើល! ៧៥-៧៦-៧៧ នៅប្រហែល៣ឆ្នាំ ។

សេនីកា : នៅបានប្រហែល៣ឆ្នាំ អីចឹងពី៧៥មកដល់៧៨ពូ?

ធឿន : បាទ! ខ្ញុំមក៧៨ អាហ្នឹងក្រោយពី គេយកពុកខ្ញុំដាក់មន្ទីរឃុំឃាំងថាខ្ញុំជាប់និន្នាការ ដល់ជាប់និន្នាការគេត្រូវដកខ្ញុំពីអាមន្ទីរជួសជុលភ្នែកទៅកងចល័តទៀត ។

សេនីកា : អ្នក! កាលដែលគេចាប់ឪពុកពូ ពូនៅហ្នឹងដែរទេ?

ធឿន : ប៉ុន្តែនៅជាមួយគ្នាទេ គ្រាន់តែដឹងដំណឹងថាគេចាប់ ។

សេនីកា : ដឹងដំណឹងតាមរយៈអ្នកណាទៅ?

ធឿន : កាលហ្នឹងគ្រាន់តែដឹងភ្លាម តាមរយៈណាណីទេ គេដឹងហ្នឹង ។

សេនីកា : គេដឹង ពូជាប់និន្នាការទៅ?

ធឿន : ជាប់និន្នាការ មានឪពុកម្តាយមានប្រវត្តិមិនល្អអីចឹង ដល់អីចឹងគេថាដកយើងចេញពីមន្ទីរជួសជុលភ្នែក ទៅកងចល័ត ។ កងចល័តមិននៅជិតទេ កាលហ្នឹងកងចល័តទៅកសាងកន្លែងមួយនៅឆ្ងាយ តំបន់ត្រូវចាញ់អីហ្នឹងទៅដាក់នៅហ្នឹង ទៅដាក់គ្នាច្រើន មិនមែនតែយើងម្នាក់ទេ គេចំរាញ់ ។

សេនីកា : ទៅនៅកងចល័តវិញ?

ធឿន : បាទ! ទៅនៅកងចល័ត ។

សេនីកា : ឈ្មោះ ឡាយ ហ្នឹងអ្នកដកពូ?

ធឿន : អត់ទេ បងឡាយអត់មាន កាលហ្នឹងមានគណៈស្រុកថ្មីមកទៀត កាលហ្នឹងគេមិននេះទេ ដូចជាគេចំរាញ់យើង ។

សេនីកា : គណៈស្រុកឈ្មោះអីគេពូ មកថ្មីហ្នឹង?

ធឿន : កាលហ្នឹងឈ្មោះ ភ្លេចអស់ហើយ យូរដែលហើយ ។

សេនីកា : មិនចាំទេ?

ធឿន : បាទ! មិនចាំទេ ដូច្នេះយកធ្វើជាឯកសារមិនបានទេ វាក្លែងក្លាំងច្រើន ។

សេនីកា : អត់អីទេ ។ អីចឹងក៏ដកពូមកនៅកងចល័តវិញ មកនៅកន្លែងណាវិញទៅ?

ធឿន : កងចល័តទៅនៅខ្លាំងពី ។ តំបន់ហ្នឹងតំបន់លត់ដំ ។

សេនីកា : ខ្លាំងពី?

ធើរ្យៈ : បាទ! ខ្ញុំនឹង គេហេក្រុមមួយរយពីដើមគេហេក្រុមមួយរយ ប៉ុន្តែឈ្មោះពីដើមហៅ ខ្ញុំនឹង ពីៗប៉ុន្តែសុទ្ធតែព្រៃសុទ្ធ ។ ខ្ញុំនឹងប្តឹងកន្លែងជាកន្លែងដែលគេដកអ្នករដ្ឋការ ។

សេនីកា : ខ្ញុំនឹងប្តឹងនៅស្រុកអីគេដែរ?

ធើរ្យៈ : នៅស្រុកក្រចេះប្តឹងប៉ុន្តែវានៅជនបទស្រុកប្តឹង ។

សេនីកា : តំបន់គ្រុនចាញ់?

ធើរ្យៈ : បាទ! ជាតំបន់គ្រុនចាញ់ ។ ប៉ុន្តែតំបន់នៅឃុំប្តឹង គេបង្កើតឡើងពីមុនព្រៃសុទ្ធ ។ អស់ ព្រៃទៅគេយកពួកអ្នករដ្ឋការដែលមានសមាសភាពជាប៉ូលីស ជាឧហានអីគេយកទៅ ដាក់ ប្តឹងខ្ញុំអស់ ក្រុមគ្រួសារដែលមានទិដ្ឋភាពជាប៉ូលីស ជាឧហានគេយកទៅដាក់ ប្តឹង ហើយក្រោយមកបានគេយកសមាសភាពដែលមិនល្អដូចជាពួកខ្ញុំអីចឹងយកទៅ ដាក់ប្តឹងទៀត ដើម្បីបង្កបង្កើនផល ទៅលក់ដីកសាងខ្លួនបង្កបង្កើនផលនៅកន្លែងនោះ ។

សេនីកា : ហើយចុះចំណែកឯទីពុកម្តាយបងប្អូននោះ យកទៅដាក់ខាងណាវិញទៅ?

ធើរ្យៈ : កាលប្តឹងយើងជំនាន់ពង្ស អត់មាននៅដូះខ្លួនឯងទេ ដូះខ្លួនឯងមានប៉ុន្តែដល់នេះគេយក ដាក់តាមសហករណ៍ គេចេះតែបញ្ជូនទៅនេះបញ្ជូនទៅនោះ ម្តងទៅនេះម្តងទៅនោះ ទៅ ។

សេនីកា : បែកគ្នាអស់ទៅ?

ធើរ្យៈ : បាទ! បែកខ្ញែកគ្នាអស់ហើយបងប្អូន អត់បានជុំគ្នាៗទេ ខ្ញុំនៅតែខ្ញុំ បងខ្ញុំនៅតែបងខ្ញុំ ទៅ ។

សេនីកា : មានដែលធ្វើដំណឹងទាក់ទងគ្នាទេ?

ធើរ្យៈ : អត់ដែលទេ កាលមិនដែលមានប្រព័ន្ធអីទាក់ទងគ្នាទេ ។

សេនីកា : អីចឹងដល់ពេលពូចូលមកកន្លែងតំបន់គ្រុនចាញ់ប្តឹង នៅខ្ញុំនឹងប្តឹង ពេលដែលពូចូលមក ប្តឹង គេលត់ដូចបែបណាខ្លះទៅកាលប្តឹង?

ធើរ្យៈ : កាលប្តឹងមានតែបង្កបង្កើនផល ខ្ញុំបមាថាជាអង្គការបង្កបង្កើនផល ធ្វើតែស្រែធ្វើស្រែ ធ្វើចំការ ខ្ញុំបមាថាប៉ុន្តែនរយនាក់អីចឹងគេចែកជាកងជាក្រុមអីទៅ ធ្វើស្រែព្រឹកឡើង ម៉ោងឡើងម៉ោង៤ម៉ោង៥ យើងងើបកោរពទង់ជាតិហើយ បានទៅធ្វើការអត់មាន ហូបចុកអីទេ ធ្វើការដល់ម៉ោង១១ថ្ងៃត្រង់អីទៅ ចប់ការងារបានមកហូប ហូបហើយ ម៉ោង១អីចុះទៅទៀត បានម៉ោង៤ ម៉ោង៥អីបានឡើងមក អាប្តឹងធ្វើស្រែធម្មតា ធ្វើស្រែ លើកភ្នំកាប់ព្រៃ កាសព្រៃ ។

សេនីកា : ចុះប្រធានក្រុមនៅក្នុងកងចល័តឈ្មោះអីទៅ? នៅកងចល័តនៅកន្លែងត្រូវបានចាញ់ហ្នឹងពូ នៅកន្លែងខ្លាំងពីហ្នឹង?

ធឿន : ឈ្មោះ ភេន ស្តីគេទេភ្លេចអស់ហើយ យូរដែលហើយមិនបាននឹកនាដង ។

សេនីកា : កាលកងចល័តហ្នឹងបែងចែកជាប៉ុន្មានក្រុម កងចល័តនៅហ្នឹង?

ធឿន : ក្រុមច្រើន ម៉ាកងហ្នឹងវាច្រើនៗជាក្រុមតូចៗ ។

សេនីកា : ចុះប្រធានកងហ្នឹងឈ្មោះអី?

ធឿន : វាភ្លេចអស់ ។

សេនីកា : អ្វី!អីចឹងមានប៉ុន្មានក្រុមទៅ?

ធឿន : អត់ចាំថាប៉ុន្មានទេ ។

សេនីកា : ម៉ាកងហ្នឹងមានប្រហែលប៉ុន្មាននាក់ទៅ?

ធឿន : រាប់រយនាក់ កាលហ្នឹងច្រើននាក់ណាស់ ។

សេនីកា : ពូនៅក្រុមទីប៉ុន្មានទៅកាលហ្នឹង?

ធឿន : អត់ចាំទេ មកសួរខ្ញុំក្រុមទីអីខ្ញុំមិនចាំទេ ។

សេនីកា : អត់អីទេពូ បើអត់ចាំក៏អត់ចាំចុះ ។ ហើយការហូបចុកអីយ៉ាងម៉េចដែរពូ?

ធឿន : ហូបចុកកាលហ្នឹងពិបាកដែរ អាត់ខាត់ដែរហ្នឹង គ្មានមានស្តីទេមានតែបបរ បាយគេ វាល់បានដាក់តិចៗនាក់ទៅ ។

សេនីកា : ហូបបបរហូបយ៉ាងម៉េចទៅ មួយថ្ងៃហូបប៉ុន្មានវែក ម៉ាពេលប៉ុន្មានវែក?

ធឿន : គេវាល់បាន ម៉ាបានឲ្យយើង ។

សេនីកា : ម៉ាបានប៉ុនណាទៅពូ?

ធឿន : ម៉ាបានគេដួសម៉ាពេញឲ្យយើង ។

សេនីកា : ម៉ាបានហ្នឹងមានប៉ុន្មានវែកទៅ?

ធឿន : ម៉ាបានជ្រៅដែរ គេដាក់ម៉ាបាន ដូចអត់បានថែមអីទេកាលហ្នឹង ។

សេនីកា : បបរខាប់ប្តូរវាកាលហ្នឹង?

ធឿន : បបរខាប់ល្មមវាមិនខាប់មិនរាវអីដែរ គេមានបបរញឹកជាន់បាយ ។

សេនីកា : ហើយពេលថ្ងៃហូបបាយ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : ល្ងាចហូបបាយដែរពូ?

ធឿន : បាទ!
 សេនីកា : អីចឹងព្រឹកបបរ ថ្ងៃបាយល្ងាចបាយ?
 ធឿន : បាទ!
 សេនីកា : គេមានបង្ខំឲ្យធ្វើការយប់ទៀតទេ?
 ធឿន : ដូចមិនមនទេកាលហ្នឹង តាមកាលៈទេសៈពេលខ្លះមរមារញឹកអីគេឲ្យយើងថែមធ្វើការ ពេលយប់ខ្លះទៅ១ ម៉ោង២ ម៉ោងអីទៅ ។
 សេនីកា : ហើយនៅហ្នឹងមានដូចខ្នាហារណាដូចថា អ្នកធ្វើការអីគេឲ្យធ្វើ ធ្វើអត់កើតអី ឈឺអីមាន គេធ្វើបាបទេ?
 ធឿន : ទេ! អាហ្នឹងដូចជាមិនមានអីទេ គេគ្រាន់តែឲ្យទៅសម្រាក មានមន្ទីរពេទ្យគេព្យាបាល ។
 សេនីកា : មន្ទីរពេទ្យហ្នឹងមានគេឲ្យថ្នាំព្យាបាលអីទៅ?
 ធឿន : ខ្ញុំកាលហ្នឹងមិនមានឈឺអីណាស់ណាទេ គ្រាន់តែអ្នកឈឺគេទៅមន្ទីរពេទ្យថ្នាំគេឲ្យមិនដឹង ថ្នាំអីដែរ ។
 សេនីកា : បាទ! ប៉ុន្តែគេអត់មានធ្វើបាបវែងអីទេ?
 ធឿន : បាទៗ!
 សេនីកា : កាប់សម្លាប់អីអត់មានទេ?
 ធឿន : គេកាប់សម្លាប់អាជ្ញើគេ ខ្លឹមខ្លួនវាគេ ខ្ញុំមិនដែលបានឃើញផ្ទាល់នឹងភ្នែកទេ អាហ្នឹង គេយកទៅណាគេមិនប្រាប់យើងថា អ្និ! អាទេនេះគេយកទៅកាប់សម្លាប់អីអត់ទេ ។ មិន មែនយកទៅកាប់សម្លាប់នៅមុខយើង ឲ្យយើងឃើញនឹងភ្នែកអត់មានទេ ។
 សេនីកា : អីចឹង៧៨ពូនៅបានប៉ុន្មាន បានបែកឆ្នាំ៧៧ហ្នឹងហ្នឹង?
 ធឿន : ឆ្នាំ៧៧ រៀនណាមចូលមក ខ្ញុំក៏មកនៅជាមួយអង្គការពលកម្ម បែកចេញពីក្រុមកង ចល័តហ្នឹងខ្នាតខ្នាយអស់ហើយ ។
 សេនីកា : បាទ! អីចឹងមកនៅកន្លែងអង្គការពលកម្មខេត្តក្រចេះវិញ?
 ធឿន : បាទ! តំបន់ក្រចេះហ្នឹង មានបងម្នាក់ឈ្មោះ បៀន ។ គាត់ពីមុនជាអតីតនៅស្រុកហ្នឹង ដែរ ដល់នេះគាត់ទៅនៅធ្វើមេទ័ពនៅនេះហ្នឹង ដល់នេះមកជួបខ្ញុំ គេយកខ្ញុំទៅនៅ ជាមួយរហូតទៅ ។
 សេនីកា : ឆ្នាំ៧៧ពូ?
 ធឿន : បាទ! ឆ្នាំ៧៧ ។

សេនីកា : មេទ័ពឈ្មោះអីមិញ?

ធ្វើន : ឈ្មោះ បៀន ។

សេនីកា : បៀន គាត់មេទ័ពខាងកងពលប្តូរឃ្នងម៉េច?

ធ្វើន : ទ័ពតំបន់កាលប្តឹងដូចជាវរសេនាភូមិមិនដឹង វរសេនាធំ មិនដឹងជាវរសេនាធំ ។ មិន
ខានកងពលទេ ជាវរសេនាធំៗ ប្តូរកងពលភូមិមិនដឹងទេ កាលប្តឹង ។

សេនីកា : អាប្តឹងកងពលលេខប៉ុន្មានមានចាំទេ?

ធ្វើន : អត់ទេៗ! អត់ចាំទេ ដឹងតែតំបន់ ។

សេនីកា : ពួស្តាល់គាត់ពីពេលណាមកកញ្ចុ?

ធ្វើន : ខ្ញុំស្តាល់គាត់កាលណែ គាត់មកក្របក្រងនៅកន្លែងមន្ទីរជួនជុនក្របេះប្តឹង ។ កាលប្តឹង
គេដកពីនេះ យកយោធាៗទៅក្របក្រងកន្លែងប្តឹង កាលគេក្របក្រងរាសភាពការណ៍
ស្ងប់ស្ងាត់បន្តិច គេដកយោធាទៅសមរក្ខមិវិញអស់ទៅ ។

សេនីកា : កាលប្តឹងពួកធ្វើទាហានទៀត ឬក៏ពួកនៅកន្លែងនេសាទទៀត?

ធ្វើន : នៅធ្វើជាមួយគាត់ប្តឹង ព្រោះគាត់ស្តាល់ គាត់ចេះតែឲ្យយើងដើរតាមទៅ គាត់មិន
ដែលយកទៅណាផង ។

សេនីកា : អត់បានប្រយុទ្ធ អត់បានរួសអីទេញ?

ធ្វើន : អត់ទេ ។

សេនីកា : គេឲ្យកាន់កាំភ្លើងដែរកាលប្តឹង?

ធ្វើន : កាំភ្លើងគេឲ្យកាន់ធម្មតាទេ ប៉ុន្តែមិនដែលបានទៅប្រយុទ្ធទៅណាណីទេ ។

សេនីកា : ពេលនៅជាមួយគាត់ ហូបចុកអីក្របក្រងទេ ឬក៏អត់អីទេ?

ធ្វើន : បាទ! កាលប្តឹងយើងខំមើលហូបខ្លួនយើង ដឹកដំឡូងដឹកអីហូបធម្មតា អត់មានរបបមកពី
ណា នៅក្នុងព្រៃ មានរបបផ្គត់ផ្គង់ណាទៀតយើងខំប្រឹងរកខ្លួនឯង ដឹកក្នុងដឹកដំឡូង ។

សេនីកា : កាលប្តឹងម៉ាកងពលមានក្បាប្រហែលជាប៉ុន្មាននាក់ទៅញ ម៉ាវរសេនាធំអីប្តឹង?

ធ្វើន : ខ្ញុំក្តាប់មិនបានទេ ខ្ញុំដឹងតែក្នុងក្រុមនិរសាគាត់ប្តឹង ម៉ាក្រុមប្តឹងវាមានជាង ១០ នាក់ ។

សេនីកា : និរសា?

ធ្វើន : បាទ! ទប់មាថា គាត់ជាអ្នកដឹកនាំបុគ្គលម្នាក់អីចឹងទៅ វាត្រូវមានអ្នកដឹកនាំនិរសាជាង
១០ នាក់អីនៅជាមួយ ។

សេនីកា : បាទ! ហើយពួកគាត់ឲ្យធ្វើអីគេ ដើរតាមគាត់ប្តឹង?

ធើរ្យៈ : តាមមនុស្សធ្លាប់ស្គាល់គ្នាពីមុន គាត់ចេះតែឲ្យជួយសរសេរអីតិបក្ខប ។
 សេនីកា : អីចឹងឮធ្វើជាលេខរបស់គាត់?
 ធើរ្យៈ : បាទ! ធ្វើជាលេខ កត់ត្រាអីៗ តិបក្ខប ។
 សេនីកា : កាលប្តឹងកត់ត្រារឿងអីខ្លះឮ កាលប្តឹងឮកត់ត្រាមានស្តីខ្លះទៅ?
 ធើរ្យៈ : កាលប្តឹងវាគ្មានស្តីទេ មានតែធ្វើបញ្ជីកងទ័ពមានប៉ុន្មាន សំភារៈរបស់របរអីមានប៉ុន្មាន ៗ ក្នុងម៉ាអង្គភាពៗ ។
 សេនីកា : តែឮអត់ចាំថា កងទ័ពមានប៉ុន្មានៗ ទេ?
 ធើរ្យៈ : អត់ទេ! អត់ចាំទេ ។
 សេនីកា : កាលលើកមុនចាំឮ?
 ធើរ្យៈ : បាទ! បោះបង់ចោលយូររក្ខេបអស់ហើយ ។ គ្រាន់តែឲ្យជួយសរសេរអីតិបក្ខបប្តឹងគ្មាន អី ។
 សេនីកា : មានសរសេរសំបុត្រអីធ្វើរតាមនិរសាអីទៅណាទៅណា?
 ធើរ្យៈ : អត់ទេ ។
 សេនីកា : ឮនៅប្តឹងប្រយុទ្ធជាមួយកងទ័ពរៀតណាម?
 ធើរ្យៈ : បាទ! ប្តឹងវាម្យ៉ាងម្នាក់ កងទ័ពរៀតណាម ។
 សេនីកា : ឮនៅខាងជាប់ព្រំប្រទល់រតនៈគិរីហើយស្ទឹងត្រែង?
 ធើរ្យៈ : បាទ! នៅក្នុងព្រៃប្តឹង ។
 សេនីកា : ព្រៃកន្លែងប្តឹងឈ្មោះព្រៃអីគេឮ ព្រំប្រទល់?
 ធើរ្យៈ : ព្រៃប្តឹងគេហៅថាអ៊ូអីទេ រក្ខេបបាត់ហើយព្រៃក្នុងព្រៃនោះ ប៉ុនមិននៅជាប់ទេ ប៉ុនវា ចល័តអានេះម្តងទៅអានោះម្តងទៅ នៅចល័តគ្រប់កន្លែង ។
 សេនីកា : កាលពេលប្រយុទ្ធគ្នាប្តឹងមានរបួសមានអីច្រើនទេ កាលប្តឹងស្លាប់អី?
 ធើរ្យៈ : របួសមានដែរតិបក្ខប មិនមានប្រយុទ្ធអីធំ គ្រាន់តែរើម៉ាប៉ារ៉ាវ វាខ្ទិចអស់ រើរបៀប ឈ្នួប វាមានប្រយុទ្ធជាខ្សែគ្រឿមណា អ្នកខ្សែគ្រឿមគេមានខ្សែគ្រឿមប៉ុន្មាននៅ ជាមួយអ្នកដឹកនាំអីចឹងគេមិននៅមុខណា គេនៅក្រោយដូច្នោះគេមានប៉ះពាល់អី ។
 សេនីកា : ចុះក្រោម បៀន ប្តឹងមកមានអ្នកណាខ្លះ បន្ទាប់ពីបៀន មក?
 ធើរ្យៈ : អត់ដឹង ។
 សេនីកា : អត់ចាំទេ?

ឆ្លើយ : អត់ ។
 សេនីកា : នៅរហូតដល់៨១ពូ?
 ឆ្លើយ : បាទ!នៅ៨១ ។
 សេនីកា : ប្រយុទ្ធក្នានៅហ្នឹងរហូត?
 ឆ្លើយ : ឆ្នាំ៨១ ហ្នឹងឆ្នាំមកខាងលិចទ្រេហើយ ហ្នឹងដងដែក ។
 សេនីកា : កាល៨១ឆ្នាំមក?
 ឆ្លើយ : បាទ!ខ្ញុំនៅជាមួយកាត់រហូត ។
 សេនីកា : ឆ្នាំពីទ្រេអីមកពូ?
 ឆ្លើយ : ទ្រេមេកង្ក ។
 សេនីកា : នៅម៉ូណា?
 ឆ្លើយ : អូរក្រៀម ។
 សេនីកា : ចុះមកជិះទូកមកប្តូរហែលទឹកមក?
 ឆ្លើយ : ទ្រេម៉ូហ្នឹងវាមានទ្រេ៣ ជិះទូកទ្រេ១ ហែលទ្រេ២ ។
 សេនីកា : ជិះទូកទ្រេណាមួយទៅ?
 ឆ្លើយ : ទ្រេដែលមានទឹកហូរខ្លាំង ទ្រេជ្រៅអាហ្នឹងជិះទូក ទ្រេដែលមិនសូវហូរអាហ្នឹងនាំគ្នា
 ហែល ។
 សេនីកា : កាលហ្នឹងបានទូកពីណាជិះ?
 ឆ្លើយ : កាលហ្នឹងមានទូកជិះមិនដឹងមានទូកពីណា ។
 សេនីកា : ហើយកងទ័ពផ្សេងទៀតហែលប្តូរយ៉ាងម៉េច?
 ឆ្លើយ : ហែល ពេលហ្នឹងដូចថាកន្លែងជិះទូកៗទាំងអស់គ្នា កន្លែងហែលៗទាំងអស់គ្នា ។
 សេនីកា : បាទ!ពូថាទ្រេ៣មានទ្រេអីខ្លះទៅ ទ្រេ៣ហ្នឹង?
 ឆ្លើយ : ទ្រេធម្មតាទ្រេនៅក្រចេះនោះវាមិនមែនទ្រេមេកង្កតែមួយទេ ប៉ុន្តែដល់ហ្នឹងវាមានកោះ
 ច្រើន ដើម្បីឆ្លងកាត់ហ្នឹងខុសបាច់ ឆ្លងពីខាងកើតមកវាមានកោះមួយ កោះហ្នឹងហែល
 ពីកោះហ្នឹងបានមានទ្រេៗឆ្លងពីទ្រេមកទៀតបានមានកោះមួយទៀត ប្រាំងមាត់ទ្រេមួយ
 ទៀតដូច្នោះទ្រេមេកង្កតែមួយទេ ។
 សេនីកា : ពូមកជាមួយពូហ្នឹង ហ្នឹងដែរ?
 ឆ្លើយ : បាទ!មកជាមួយកាត់ ។

សេនីតា : កាលប្តឹងទីពេកទាំងអស់ពូ?

ធឿន : កាលប្តឹងមកជាង២០០នាក់ ២-៣រយនាក់មិនដឹងទេកាលប្តឹង គ្នាវាច្រើនដែរ ។

សេនីតា : បាទ! ដល់ឆ្នុងមកដល់ប្តឹងមកដល់កន្លែងភ្នំអីភ្នំដងរែក?

ធឿន : អាប្តឹងយើងដើរពីមាត់ទន្លេកន្លះខែបានមកដល់ដងរែក ដើរកន្លះខែគ្រាន់តែធ្វើដំណើរ ។

សេនីតា : អត់ទាន់ដល់ក្រវ៉ាញទេ ដល់ភ្នំដងរែកហួស?

ធឿន : អើ! ក្រវ៉ាញនៅនេះ ក្រវ៉ាញនៅខាងលិចនេះទេ ដងរែកនៅខាងជើងនោះ ។

សេនីតា : ម៉េចបានដើរតម្រង់មកដល់កន្លែងប្តឹងពូ?

ធឿន : តម្រង់កន្លែងទីតាំងអ្នកដឹកនាំនៅកន្លែងប្តឹង កន្លែងផ្គត់ផ្គង់សេដ្ឋកិច្ច ។

សេនីតា : អ្វី! អ្នកណាគេនៅកន្លែងប្តឹង ឈ្មោះអីគេ?

ធឿន : កន្លែងប្តឹងអ្នកដឹកនាំ ។

សេនីតា : ឈ្មោះ រស់ ញឹម មែន?

ធឿន : មិនមែនទេ អី សុន សេន ។

សេនីតា : មកជួបអី សុន សេនប្តឹងទៅ?

ធឿន : បាទ! កន្លែងប្តឹងហើយ ។

សេនីតា : ពេលមកដល់ក៏បោះទីតាំងនៅជួរភ្នំដងរែកប្តឹងទៅ?

ធឿន : បាទ! ទីតាំងកន្លែងប្តឹងគ្នាច្រើនណាស់ ។

សេនីតា : កាលប្តឹងប្រយុទ្ធកំពុងតែក្តៅកកកញ្ច?

ធឿន : បាទ! ប្រយុទ្ធក្តៅ ។

សេនីតា : ហើយអ្នកមកជាមួយពូមានត្រូវវារបួស ត្រូវគ្រាប់អីទេ?

ធឿន : អត់ទេ! អត់មានបាត់គ្នា ដើរមកស្រុះស្រួលរហូតប្តឹងជាងកន្លះខែ ។

សេនីតា : អត់អ្នកណាជាន់មិនជាន់អីទេ កាលប្តឹង?

ធឿន : អត់អីទេ! មកគ្រាន់តែស្លាប់ម្នាក់ ស្លាប់នារីដែលពេលហែលទឹក ពេលគេរៀបចំមិនទាន់
ស្រួលបួលផងគាត់ចុះហែលទឹក លង់ទឹកស្លាប់ម្នាក់ ស្លាប់នារី ។

សេនីតា : អីចឹងស្លាប់តែ១នាក់ជាង២០០នាក់ប្តឹង?

ធឿន : អើ! មិនមែន២០០នាក់ទេ ដូចៗ ៤-៥រយមិនដឹងកាលប្តឹងដូចច្រើនដែរ ។

សេនីតា : អីចឹងស្លាប់តែម្នាក់ទេ នៅជួរភ្នំដងរែកប្តឹង?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : ដល់អីចឹងទៅនៅក្នុងនៃក្រុង បោះទីតាំងជំរំនៅឃ្លឹងរហូតទាល់តែដល់ឆ្នាំ៨៤ពូ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : ហើយនៅបោះជំរំនៅក្នុងអំឡុងពេលពី ១៧៨១ដល់១៧៨៤ឃ្លឹងនៅធ្វើអីខ្លះទៅពូ?

ធឿន : ៨៤នៅតែក្រោយហើយខ្ញុំ ធ្វើជាលេខាគាត់គ្រាន់តែនៅគ្រប់គ្រងសំភារៈដែលគេសម្រាប់ចែកចាយមកកងទ័ពខាងមុខ មកដល់ធ្វើបញ្ជីចែកខោអាវចែកអីចឹងទៅ ឧបមាថាគេបើកពីលើមកបើកមកដល់យើង យើងគ្រប់គ្រងទៅសម្រាប់ចែកក្នុងវ័រៈសេនាធំ ។

សេនីកា : ហើយកាលឃ្លឹងបានខោអាវពីណាមក?

ធឿន : ខោអាវកាលឃ្លឹងយកមកពីខាងលើៗបន្តទៀត ។

សេនីកា : កាលឃ្លឹងសុន សេននៅឃ្លឹងដែរពូ?

ធឿន : បាទ! គាត់នៅទទួលឃ្លឹង ។

សេនីកា : ពូបានឃើញសុន សេនដែរ នៅជាមួយគ្នា?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : ហើយគាត់ឃ្លឹងជាមនុស្សយ៉ាងម៉េចដែរពូ?

ធឿន : ជាអ្នកដឹកនាំ ជាមនុស្សដូចគ្នាឃ្លឹង ។

សេនីកា : កាចបួស្នូតកាលឃ្លឹង?

ធឿន : គាត់ម៉ឺនមាំតំការងារ ។

សេនីកា : អីចឹងពូនៅរហូតដល់៨៤ ម៉េចបានពូសម្រេចចិត្តមកបែបនេះ?

ធឿន : ទេ! កាលឃ្លឹងគេជ្រើសរើសមកខាងជួរក្រុងវ៉ាញនេះៗ ។

សេនីកា : អ្នកណាគេអ្នកជ្រើសរើស សុន សេនឃ្លឹង?

ធឿន : គេជ្រើសរើសមិនដឹងពីណាទេ ប៉ុន្តែប្រធានកងពូបៀន ឃ្លឹងគាត់ថាឲ្យមកៗ ខាងលើគេត្រូវការជ្រើសរើស ។

សេនីកា : ក៏ឲ្យមកៗ ។ មកគ្នាប៉ុន្មាននាក់កាលឃ្លឹងមកជួរក្រុងវ៉ាញឃ្លឹង?

ធឿន : មកដូចជាប៉ុន្មានទេ ដូចជា៤-៥នាក់មិនដឹង ភ្លេចដែរ ។ យកធ្វើជាឯកសារមិនបានទេ សួរមិនបានដិតដល់អីចឹងភ្លេចភ្លាំងៗ ។

សេនីកា : អីចឹងមកប្រហែលជា៤-៥នាក់មកជាមួយពូ កាលឃ្លឹងជិះអីគេមកប្តឹងដើរមកទេ?

ធឿន : ជិះឡានតាមដីថៃ ។

សេនីកា : អ្វី! ជិះឡានតាមដីថៃវិញ?

ឆៀន : បាទ!
 សេនីកា : ប្រក្ខំក្រវ៉ាញហ្នឹងមកពូ?
 ឆៀន : បាទ!
 សេនីកា : កាលជិះហ្នឹង ប្រហែលជាប៉ុន្មានថ្ងៃមកដល់ជួរក្រវ៉ាញហ្នឹង?
 ឆៀន : កាលហ្នឹងជិះតែមួយថ្ងៃ ពីព្រឹកមកដល់ល្ងាចដល់ហើយ ។
 សេនីកា : កាលជិះមកតាមផ្លូវមានគេបាញ់អី?
 ឆៀន : អត់មានទេ តាមផ្លូវថែស្រុកថែគ្មានបាញ់អី ។
 សេនីកា : ដល់ជិះមកដល់ចូលតាមប្រកថែហើយ មកជួរក្រវ៉ាញហ្នឹង?
 ឆៀន : បាទៗ!
 សេនីកា : កាលហ្នឹងបានឡានអីជិះមក ឡានឧហាន?
 ឆៀន : ឡានថែ ថែកាលហ្នឹងយើងត្រូវជាមួយថែ ដូច្នោះថែដូនទៅណាមកណាថែគេដូន ។
 សេនីកា : អ្វី! ថែអ្នកដូនមកទាំងអស់?
 ឆៀន : បាទ! ទំនាក់ទំនងល្អជាមួយថែកាលហ្នឹង ។
 សេនីកា : ហើយមកដល់ជួរក្រវ៉ាញអីចឹង ។ ម៉េចបានពូ គេឲ្យជ្រើសមកហ្នឹងមកធ្វើអីមកក្នុង
 ក្រវ៉ាញហ្នឹង?
 ឆៀន : កាលហ្នឹងគេឲ្យមកសិក្សារៀនសេដ្ឋកិច្ចដើម្បីពង្រីក សិក្សាលើឯកសារសេដ្ឋកិច្ច ដើម្បី
 រៀនចេះទៅយកទៅពង្រីកនៅក្នុងអង្គការហ្នឹង ប៉ុន្តែដល់រៀនហើយមិនទាន់បានចប់សព្វ
 គ្រប់ វាមានរៀនណាមកចូលមកក៏បែកខ្ញែកគ្នាអស់ទៅ ។
 សេនីកា : យកទៅពង្រីកនៅកន្លែងពូនៅកន្លែងជួរក្នុងផ្ទះក្នុងហ្នឹង?
 ឆៀន : បាទ! ប៉ុន្តែមិនទាន់បានពង្រីកទេៗ គ្រាន់តែរៀនខ្លួនឯងបានបន្តិចបន្តួច ។
 សេនីកា : ក៏រៀនណាមកបែកទៅ?
 ឆៀន : បាទ!
 សេនីកា : ដល់វែបែកហើយពូទៅណាកាលហ្នឹង?
 ឆៀន : កាលហ្នឹងនៅ ។
 សេនីកា : ក្នុងផ្ទះក្នុងអ្នកណាគេអ្នកកាន់ពូ អ្នកណាគេប្រធានមេទ័ព?
 ឆៀន : អេ! ជំនាន់ហ្នឹងមានតែតាម៉ុក មានតែអីហ្នឹងក្នុងផ្ទះក្នុងហ្នឹង ។ អា នេះមកក្រវ៉ាញៗ ពីណាពី
 ណាទេ កាលហ្នឹង វាច្រើនមេទ័ពច្រើន ។

សេនីកា : មិញដងវែកមាន សុន សេន ដល់ភ្នំក្រវ៉ាញមានតា ម៉ុក?

ធឿន : អេស! ភ្នំក្រវ៉ាញដូចនៅត្បូងនោះ ។

សេនីកា : ក្រែងពូមកភ្នំក្រវ៉ាញ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : នៅភ្នំក្រវ៉ាញពីណាគេអ្នកកាន់កាប់កាលហ្នឹង?

ធឿន : មិនដឹងពីណាគេ កាលហ្នឹងវាច្រើនពេក យើងនៅក្រោមគេយើងមិនសូវដឹងរឿងមេៗ គ្រប់គ្រង ។

សេនីកា : ពេលដែលមកតាមផ្លូវខាង សុន សេន មានឲ្យសំបុត្រយកមកបង្ហាញខាងហ្នឹងអត់?

ធឿន : កាលហ្នឹងគេជូនមកយើងអត់ដឹងមានសំបុត្រមានស្នាម កាលហ្នឹងគេជូនដាក់ៗ ។

សេនីកា : ចុះពេលដែលកំឡុងរៀតណាមវែកបែក ពួកពុំធ្វើអីកាលហ្នឹង?

ធឿន : កាលហ្នឹងនៅជាយុទ្ធជនធម្មតាហ្នឹងគ្មានធ្វើអី នៅជាយុទ្ធជនហ្នឹង ។

សេនីកា : អត់មានរៀតណាមចាប់បានអីទេ?

ធឿន : អត់ទេ! គេឲ្យជួយជញ្ជូនដឹកគ្រាប់រំសេវអី ដល់ឲ្យកងទ័ពនៅមុខអីហ្នឹង ។

សេនីកា : ដល់បែកពីហ្នឹងមកបានពូត្រឡប់មកប៉ែលិនវិញ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : អីចឹងនៅប្រទេស២-៣ឆ្នាំដែរពូ?

ធឿន : នៅប្រទេស២ឆ្នាំនោះ បានមករស់នៅ៣២ នៅកន្លែងនេះ ។

សេនីកា : ព្រោះអីពី៨៤ ពូនៅភ្នំក្រវ៉ាញ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : អីចឹងនៅរហូតដល់ចូល៨៩ បានពូបកមកនេះ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : អីចឹង៨៤មកដល់ វាត្រូវ៥ឆ្នាំនោះបានមកដល់ ។ អីចឹងសិក្សាសេដ្ឋកិច្ចហ្នឹងបានច្រើន ដែរពូ?

ធឿន : បានតិចហ្នឹង គ្មានទាន់បានចេះអីផង ។

សេនីកា : អាល័យជញ្ជូនគ្រាប់ពូ?

ធឿន : បាទ! កាលហ្នឹងគេឲ្យដឹកជញ្ជូនគ្រាប់រំសេវអី វាមានអ្នកប្រយុទ្ធគេរដេវង ។

សេនីកា : អីចឹងប្រធានក្រុមពូអ្នកជញ្ជូនគ្រាប់រំសេវឈ្មោះអីគេវិញ?

ធើរ្យៈ : អត់ចាំ ភ្លេចអស់ហើយ ។
 សេនីកា : ដល់ពេលបែកអីចឹងទៅ ក៏ពូនាំគ្នារត់មកបែរលិទ្ធ?
 ធើរ្យៈ : បាទ! នាំគ្នារត់មកខាងបែរលិទ្ធវិញ ។
 សេនីកា : រត់មកគ្នាប៉ុន្មាននាក់ទៅកាលហ្នឹង?
 ធើរ្យៈ : នៅតាមអង្គភាពហ្នឹង ។
 សេនីកា : កាលពូរត់មកៗ ប៉ុន្មាននាក់?
 ធើរ្យៈ : កាលពេលរត់មកៗ នៅតាមអង្គភាពគេចាត់តាំង មកនៅបែរលិទ្ធ ។
 សេនីកា : ប្រធាននៅហ្នឹងអ្នកចាត់តាំង?
 ធើរ្យៈ : បានរៀនណាមកបុកចូលបែរលិទ្ធ បានខ្ញុំមកនៅខាងនេះទៀតទៅ ។ បាននៅមកដល់ឥឡូវ
 ហ្នឹងមានដីបង្កបង្កើនផល មានផ្ទះសម្បែងអី ។
 សេនីកា : ទៅនៅបែរលិទ្ធជាន១ឆ្នាំក៏ពូរត់មកនៅនេះទៅ?
 ធើរ្យៈ : បាទ!
 សេនីកា : នៅបែរលិទ្ធនៅម៉ូណាកាលហ្នឹង?
 ធើរ្យៈ : នៅម៉ូប៊ីនព្រលិតម៉ូអីហ្នឹង ។ ភ្លេចអស់ហើយ ភ្លេចភូមិសាស្ត្រអស់ឥឡូវមិនដែលបានទៅ
 ផល ។
 សេនីកា : នៅសាលាក្នុងឫសាលាក្រៅកាលហ្នឹងបឹងព្រលិត?
 ធើរ្យៈ : បឹងព្រលិតនៅផ្លូវព្រំមកកាលហ្នឹងវា... ។
 សេនីកា : មកសាលាក្រៅ?
 ធើរ្យៈ : អើស! សាលាក្រៅនៅខាងជើងនេះ ជិតត្រពាំងព្រលិត បឹងព្រលិតអីមិនដឹងទេ ។
 សេនីកា : កាលហ្នឹងនៅក្នុងអង្គភាពកងទ័ពពូ?
 ធើរ្យៈ : បាទ!
 សេនីកា : កងទ័ពឈ្មោះអីមានចាំ?
 ធើរ្យៈ : អត់ទេ! ហើយបានពីហ្នឹងមកបាននៅ៣២ នៅរហូតដល់ឥឡូវហ្នឹងមានផ្ទះសម្បែង ។
 សេនីកា : នៅសាស្ត្រានេះទៅ?
 ធើរ្យៈ : បាទ! នៅសាស្ត្រា ។
 សេនីកា : ហើយដល់ពេលវែបែកអីចឹងក៏រត់មកនេះទៅ?
 ធើរ្យៈ : បាទ!

សេនីកា : ប៉ុន្តែពួកអត់ដូចបញ្ហាអីធ្ងន់ធ្ងរ?

ធឿន : អត់ទេ! គ្រាន់តែបង្កបង្កើនដល់អីធម្មតាដូចគេដូចឯង ។

សេនីកា : ហើយពេលដែលនៅហ្នឹងអត់មានឃើញចាប់បានចំណាប់ខ្លាំងអីអត់ទេ?

ធឿន : អត់ទេ!

សេនីកា : ហើយកាលដែលមកពីក្រវាញៗ មកដល់ប៉ែលីហ្នឹង ពូជិះអីមក ជិះតាមដីថែដែរឬក៏យ៉ាងម៉េច?

ធឿន : កាលហ្នឹងជិះតាមដីថែរហូតមក ។

សេនីកា : ខាល់តែពីប៉ែលីមកនេះ ជិះតាមដីថែឬក៏ដីខ្មែរ?

ធឿន : ដីខ្មែរ ។

សេនីកា : ខាល់ដល់ពេលគេបរចារក្នុងត្រូវទៅ ក៏រស់នៅបានសុខសានទៅ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : ហើយក៏បង្កើនរបរអីដំ ធ្វើចំការទៅ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : ពូមានកូនប៉ុន្មាននាក់ដែលពូ?

ធឿន : ខ្ញុំមានកូន៣នាក់ ។

សេនីកា : ប្រុសប៉ុន្មានស្រីប៉ុន្មាន?

ធឿន : ប្រុស២នាក់ ស្រី១នាក់ ។

សេនីកា : ហើយពូរៀបការនៅឆ្នាំណាដែរ?

ធឿន : ខ្ញុំរៀបការនៅឆ្នាំ៧០ ហើយ នៅចុង៨៧ ជិតចូល៧០ ។

សេនីកា : រៀបការហ្នឹងគេផ្សំផ្គុំឱ្យឬក៏រៀបការយើងស្រឡាញ់គ្នាទេ រៀបការមានភ្នែងមានអីទេ?

ធឿន : អត់ទេ កាលហ្នឹងមិនទាន់មានភ្នែងមានអីទេ ។

សេនីកា : គេផ្សំផ្គុំឱ្យឬក៏យ៉ាងម៉េច?

ធឿន : បាទ! ផ្សំផ្គុំធម្មតា ។

សេនីកា : កាលហ្នឹងប្រពន្ធពូធ្វើអី?

ធឿន : មានអីក្នុងនារីធម្មតាហ្នឹង ។

សេនីកា : នៅក្នុងកងណា?

ធឿន : នៅក្នុងកងនារីធម្មតា ។

សេនីកា : អត់មានធ្វើពេទ្យធ្វើអីទេ?

ធឿន : អត់ទេ ។

សេនីកា : ប្រពន្ធពូឈ្មោះអីពូ?

ធឿន : ឈ្មោះ សុន រ៉ាត់ ។

សេនីកា : ប្រពន្ធពូនៅម៉ូណាដែរ?

ធឿន : នៅខាងត្បូងនោះ ។

សេនីកា : តានីទូកមាស ?

ធឿន : បាទ! តានីទូកមាស ។

សេនីកា : បាទ! អីចឹងខ្ញុំដូចជាអស់សំនួរចង់សួរពូដែរ ។ ហើយចង់សួរពូទាក់ទងនឹងរឿងមួយដែរ ដូចឥឡូវហ្នឹងខាងគុណការ គេមានការកាត់ទោសមេដឹកនាំខ្មែរក្រហមធំៗ ហ្នឹងពូមានបាន ដឹងទេពូ?

ធឿន : ដឹងមើលតាមទូរទស្សន៍ ។

សេនីកា : អ៊ូ! មើលតាមទូរទស្សន៍អីដែរ?

ធឿន : បាទ!

សេនីកា : ចុះបើតាមកំនិតរបស់ពូ ពូធ្លាប់ធ្វើការខាងខ្មែរក្រហមដែរ នៅពេលមានការកាត់ទោស អីចឹងពូយល់យ៉ាងម៉េចដែរថាវាល្អដែរ ឬក៏មិនល្អទេ ហេតុអីដែរ? ហ្នឹងជាកំនិតរបស់ ពូ?

ធឿន : ជាកំនិតរបស់ខ្ញុំសភាពការណ៍ហ្នឹង ការកាត់ទោសអាហ្នឹងជាការត្រឹមត្រូវហើយ ព្រោះ ឥឡូវវាថា មានបញ្ហាអីដូចជាមានបញ្ហាដូចជាចោទថាកាប់សម្លាប់អីហ្នឹងវាមានជារឿង មួយ ប៉ុន្តែវាមានកាត់ទោសអីអាហ្នឹង ដូចជាត្រឹមត្រូវរបស់គេហើយគេធ្វើអីចឹង ។

សេនីកា : ព្រោះកាត់តែមេធំៗទេ?

ធឿន : បាទ! កាត់តែមេធំៗ វាមិនមែនកាត់ទាំងអស់ បែងចែកថាខ្មែរក្រហមត្រូវតែកាត់ទោស ទាំងអស់អត់ទេ ។

សេនីកា : អីចឹងពូគិតថាត្រឹមត្រូវហើយ អត់អីទេ?

ធឿន : បាទ! ត្រឹមត្រូវ ។

សេនីកា : ពូកាំទ្រដែរឬអត់ទេ?

ធឿន : អា រឿងហ្នឹងកាំទ្រ ក្នុងឋានៈយើងប្រជាជនធម្មតាអត់អីទេ ក្នុងទោសខ្ពស់អីទេ ។

សេនីកា : បាទ! ថ្ងៃនេះថ្ងៃទី២១ ខែ៣ ឆ្នាំ២០១១ ។ អីចឹងជាចុងក្រោយពូមានអីចង់និយាយ បន្ថែមនូវអ្វីដែលខ្ញុំអត់បាននិយាយ មានប្រសាសន៍អីខ្លះទេពូ?

ធឿន : ដូចមិនមានអីទេ ក្នុងឋានៈជាប្រជាជនគ្រាន់តែចង់ រស់នៅបង្កបង្កើនផលធម្មតា ចង់ បានសេចក្តីសុខស្រួលកុំឲ្យមានបញ្ហាទំនាស់ទាស់តែងក្នុងសង្គមអីទៀត ព្រោះការដែល មានវិបត្តិក្នុងសង្គមទាស់ទែងវាមានបែងចែក ខាងនេះខាងនោះអីចឹងធ្វើឲ្យប្រជាជន ដែលរស់នៅវាមានផលលំបាកច្រើន សូម្បីតែសភាពការណ៍ឥឡូវជាមួយថៃ ប្រជាជន នៅតាមជ្វាយដែនក៏មានការព្រួយបារម្ភដែរ ។ ហើយអានេះប្រសិនជាស្រុកទេសយើង បានសានគ្រាន់ហើយ កុំឲ្យមានបញ្ហាអីកើតមានទៀត ព្រោះយើងធ្លាប់ឆ្លងកាត់មានការ ឆ្កែតឆ្កែតហើយលំបាកណាស់ ។

សេនីកា : មានដែលនិយាយប្រាប់កូនចៅទេពូ?

ធឿន : ធ្លាប់និយាយប្រាប់ដែរ ។

សេនីកា : ហើយកូនចៅជឿទេ?

ធឿន : អាហ្នឹងធម្មតាវាកើតមកស្រួលវាមិនសូវជឿយើងប៉ុន្មានទេ ។ ដល់យើងធ្លាប់ឆ្លងកាត់ បានយើងដឹងថា យើងលំបាកណាស់ស្រ្តីមាមាមិនស្រួលទេ ។ ផ្តាំកូនផ្តាំចៅកុំឲ្យមាន សេស្រ្តីមាមកើតឡើង ព្រោះមានស្រ្តីមាមកើតឡើងមានបញ្ហាច្រើនណាស់ ។ រឺបុរសបុរស បែកបាក់ក្រសារ ។

សេនីកា : ហើយពូឆ្នាំណាទៅបានជួបជុំក្រសារ បងប្អូន?

ធឿន : ខ្ញុំអត់ដែលបានជួបជុំទេ គាំងពីបែកគ្នារហូតមក ។ បែកគ្នារហូតដល់ឆ្នាំកេងកងខ្លះហើយ ហ្នឹង ផ្តាំខ្លះហើយបានខ្ញុំទៅលេងស្រុកបានមួយដង ទៅលេងបាន២ដងទៅខាង ក្រចេះ ។

សេនីកា : ពូអាយុប៉ុន្មានហើយពូ?

ធឿន : ខ្ញុំឥឡូវវា៥៧ហើយ ។

សេនីកា : ៥៧ឆ្នាំ កើតឆ្នាំ១៩០០ ប៉ុន្មាន?

ធឿន : ១៩៥៥ ។

សេនីកា : អីចឹងអរកុណាពូច្រើន ដែលពូចំណាយពេលច្រើន អីចឹងខ្ញុំជំរាបលាពូ ។

ធឿន : បាទៗ!

« ចប់ »

